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Protokół Nr VIII/24 

sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego 

w dniu 28 października 2024 r. 
 

Na ogólny stan 17 radnych w sesji uczestniczyło 16 radnych. Nieobecny był radny Zbigniew 

Hamera. W sesji obok radnych uczestniczyli także kierownicy wydziałów Starostwa 

Powiatowego we Włoszczowie, zaproszeni goście oraz przedstawiciele społeczności powiatu. 

Listy obecności w załączeniu. 
 

Podczas VIII sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego poza radnymi głos zabrali: 

Rafał Krupa –  Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie 

Krystyna Kabała  –   Mieszkanka Powiatu Włoszczowskiego 
 

Obrady trwały od godziny 1405 do 1530. 
 

Porządek obrad 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego.  

5. Informacja Starosty Włoszczowskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu i z pracy 

Zarządu w okresie między sesjami Rady Powiatu. 

6. Informacja o zadaniach Powiatu z zakresu pomocy społecznej realizowanych przez Dom 

Pomocy Społecznej we Włoszczowie. 

7. Informacja o zrealizowanych zadaniach inwestycyjnych i remontowych w zakresie dróg 

oraz stanie przygotowań Zarządu Dróg Powiatowych do akcji zima 2024/2025. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2023/2024. 

9. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu oraz Starosty Włoszczowskiego z dokonanej 

analizy oświadczeń majątkowych. 

10. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2024 – 2037, 

2) zmian w budżecie Powiatu na 2024 rok, 

3) zatwierdzenia „Programu naprawczego Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie – 

Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II na lata 2024-2026”, 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Jakuba 

Apostoła w Chlewicach dotacji na prace przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

na zadanie pn. „Restauracja barokowego ołtarza bocznego wraz z obrazem Matki Bożej 

Niepokalanie Poczętej oraz obrazem św. Jakuba Apostoła w Kościele parafialnym  

w Chlewicach”, 

5) przyjęcia zadań publicznych z zakresu administracji rządowej,  

6) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowych  

ze środków budżetu powiatu pochodzących z wpływów z tytułu opłat za korzystanie  

ze środowiska i administracyjnych kar pieniężnych za przekroczenia lub naruszenia 

korzystania ze środowiska,  

7) wyrażenia woli realizacji zadań pn.: „Poprawa efektywności energetycznej budynku  

I LO we Włoszczowie” i „Poprawa efektywności energetycznej budynku Internatu  
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ZS nr 3 we Włoszczowie” oraz złożenia wniosków i zabezpieczenia środków 

finansowych w budżecie Powiatu Włoszczowskiego na ich realizację”, 

8) zmian w składzie osobowym Komisji Budżetu, Środowiska i Mienia Komunalnego. 

11. Wnioski i oświadczenia. 

12. Zamknięcie obrad sesji. 

Przebieg obrad 

Pan Przewodniczący poprosił o powstanie i uczczenie minutą ciszy zmarłego byłego Starosty  

i Wicestarosty Włoszczowskiego, radnego Rady Powiatu Włoszczowskiego poprzednich 

kadencji Pana Zbigniewa Krzyśka.  
 

Do punktu 1-go/ 

Otwarcia ósmej sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego dokonał Przewodniczący p. Zbigniew 

Matyśkiewicz. Pan Przewodniczący przywitał wszystkich radnych, Zarząd Powiatu, gości 

uczestniczących w obradach oraz mieszkańców powiatu oglądających sesję on-line.  
 

Do punktu 2-go/ 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na obecny stan 17 radnych w sesji uczestniczy 16 radnych, 

co w świetle ustawy o samorządzie powiatowym czyni sesję zdolną do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 
 

Do punktu 3-go/ 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi, pytania do doręczonego w statutowym terminie 

porządku obrad. 

Pytań nie było.  
 

Rada Powiatu jednogłośnie 16 głosami „za” zatwierdziła porządek obrad.  
 

Do punktu 4-go/ 

Protokół z obrad siódmej sesji Rada Powiatu przyjęła jednogłośnie 16 głosami „za” nie 

wnosząc uwag do jego treści. 
 

Do punktu 5-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że informacja Starosty Włoszczowskiego z wykonania 

uchwał Rady Powiatu i z pracy Zarządu Powiatu w okresie między sesjami Rady Powiatu 

została radnym przekazana w stosownym czasie. Zapytał, czy do informacji są pytania.  

Pytań nie było. 

 

Do punktu 6-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że informacja o zadaniach Powiatu z zakresu pomocy 

społecznej realizowanych przez Dom Pomocy Społecznej we Włoszczowie została radnym 

przekazana w statutowo obowiązującym terminie. Zapytał, czy do informacji są pytania. 

Pytań nie było. 
 

Rada Powiatu jednogłośnie 16 głosami „za” przyjęła informację o zadaniach Powiatu z zakresu 

pomocy społecznej realizowanych przez Dom Pomocy Społecznej we Włoszczowie. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  
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Do punktu 7-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że informacja o zrealizowanych zadaniach inwestycyjnych 

i remontowych w zakresie dróg oraz stanie przygotowań Zarządu Dróg Powiatowych do akcji 

zima 2024/2025 została radnym przekazana w statutowo obowiązującym terminie i omówiona 

na posiedzeniach Komisji. Zapytał, czy do informacji są pytania. 

Pan Paweł Strączyński odniósł się do dokumentacji projektowych, które są realizowane na 

terenie gminy Secemin. Zwrócił uwagę, że w przedłożonej przez ZDP informacji jest 

wzmianka, iż dokumentacja projektowa chodnika w miejscowości Żelisławice jest wykonana 

podobnie jak dokumentacja projektowa wyniesionego skrzyżowania dla pieszych przy szkole 

podstawowej w Żelisławicach. Zapytał, czy te dokumentacje są wykonane, czy jest uzyskane 

pozwolenie na budowę na te zadania.   

Pan Wicestarosta potwierdził, że jest tak jak w informacji. Jeżeli chodzi o wyniesione przejście, 

to projektant w ubiegłym tygodniu był w Wodach Polskich,  ponieważ termin był przedłużany 

i jest już na końcówce pozwolenia wodno – prawnego. Jeżeli chodzi o drogę Czarnca – 

Żelisławice, to w zeszłym tygodniu został złożony wniosek o pozwolenie na budowę.    
 

Rada Powiatu jednogłośnie 16 głosami „za” przyjęła informację o zrealizowanych zadaniach 

inwestycyjnych i remontowych w zakresie dróg oraz stanie przygotowań Zarządu Dróg 

Powiatowych do akcji zima 2024/2025. Informacja stanowi załącznik do protokołu.  
 

Do punktu 8-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że informacja o stanie realizacji zadań oświatowych  

za rok szkolny 2023/2024 została radnym przekazana w statutowo obowiązującym terminie. 

Zapytał, czy do informacji są pytania. Jeśli pytania będą odpowiadał będzie członek Zarządu 

Powiatu p. Rafał Pacanowski. 

Pan Paweł Strączyński poinformował, iż rodzice uczniów, którzy uczęszczają do Zespołu Szkół 

Nr 3 zgłaszają problem parkingu znajdującego się przy boisku Orlik. Podczas nawalnych 

deszczy obszar tego parkingu jest jednym wielkim jeziorem i nie da się wyjść z samochodu,  

a woda po opadach stoi kilka tygodni. Rodzice prosili, aby ten temat poruszyć, aby Zarząd  

i p. Dyrektor skierowali środki na poprawę tej infrastruktury. Zwróci uwagę, że wizerunkowo 

wygląda to fatalnie.  

Pan Starosta przyznał, że ten problem jest Zarządowi znany i były podejmowane próby 

rozwiązania go. Zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami było tak, że konieczna była zmiana 

przekroju rury, która prowadzi do drogi powiatowej. Obecnie jest inna koncepcja i będzie 

musiał być wykonany projekt. Planowane jest wykonanie odwodnienia poprzez kanały 

odwadniające i wykonanie studni chłonnej, z której w górnej części zostałaby wyprowadzona 

rura, która byłaby wprowadzona do studzienki i przelewałby się tylko nadmiar wody. Z tego 

jakie są wstępne informacje nie byłoby konieczności kopania rur pod drogą powiatową, 

ponieważ rura, która jest odebrałaby wodę. Trzeba jednak wykonać projekt, ponieważ składając 

pozwolenie na budowę jest to konieczne. Żeby jednak woda do tego czasu nie stała zostały już 

podjęte działania i jeszcze przed grudniem na parking zostanie nawieziony kamień. 
 

Rada Powiatu jednogłośnie 16 głosami „za” przyjęła informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych za rok szkolny 2023/2024. Informacja stanowi załącznik do protokołu.  
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Do punktu 9-go/ 

Pan Przewodniczący przedstawił informację z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych 

informując, że dokonał analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych w trybie art. 

25c ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym. Analizą objęto 

oświadczenia złożone w terminie do 30 kwietnia według stanu na dzień 31 grudnia roku 

poprzedniego, złożone na 2 miesiące przed upływem kadencji Rady Powiatu i pierwsze 

oświadczenia złożone w związku z objęciem mandatu radnego, składane w terminie 30 dni od 

dnia złożenia ślubowania. W świetle przeprowadzonej analizy wszystkie oświadczenia zostały 

złożone w ustawowym terminie, a w ich treści nie stwierdzono nieprawidłowości. Jeden 

egzemplarz oświadczenia został przekazany właściwemu miejscowo urzędowi skarbowemu. 

Zgodnie z postanowieniami ustawy o samorządzie powiatowym oświadczenia majątkowe 

radnych w części jawnej zostały udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej. 

Jednocześnie poinformował, że w dniu 17 października 2024 roku wpłynęła do Rady Powiatu 

Włoszczowskiego informacja Wojewody Świętokrzyskiego z dokonanej analizy oświadczeń 

majątkowych złożonych przez Przewodniczącego Rady Powiatu oraz Starostę 

Włoszczowskiego. Z informacji wynika, że oświadczenia zostały złożone w ustawowym 

terminie. W treści oświadczeń majątkowych złożonych przez Przewodniczącego Rady Powiatu 

nie stwierdzono nieprawidłowości. W przypadku oświadczeń majątkowych złożonych przez 

Starostę wskazano na konieczność podania szczegółowych informacji związanych  

ze zdarzeniami kredytowymi. W pozostałym zakresie nie stwierdzono nieprawidłowości. 

Pan Starosta poinformował, że oświadczenia majątkowe są składane zgodnie z art. 25c ustawy 

z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym. Staroście oświadczenia składają: 

wicestarosta, członek zarządu powiatu, sekretarz powiatu, skarbnik powiatu, kierownik 

jednostki organizacyjnej powiatu, osoba zarządzająca lub członek organu zarządzającego 

powiatową osobą prawną, osoba wydająca decyzje administracyjne w imieniu Starosty. 

Dokonano analizy 39 oświadczeń majątkowych złożonych przez zobowiązane przepisami 

osoby. W wyniku dokonanej analizy stwierdza się, że 38 oświadczeń majątkowych zostało 

złożonych w ustawowym terminie, 1 oświadczenie zostało złożone po pisemnym wezwaniu. 

W złożonych oświadczeniach nie stwierdzono nieprawidłowości. Jeden egzemplarz 

oświadczenia majątkowego został przekazany właściwemu miejscowo urzędowi skarbowemu. 

Oświadczenia majątkowe w części jawnej zostały udostępnione na stronie internetowej 

Biuletynu Informacji Publicznej. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy do przedstawionych informacji są pytania. 

Pytań nie było.  
 

Rada Powiatu jednogłośnie 16 głosami „za” przyjęła informację Przewodniczącego Rady 

Powiatu Włoszczowskiego z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych. 
 

Rada Powiatu jednogłośnie 16 głosami „za” przyjęła informację Starosty Włoszczowskiego  

z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych. 
 

Do punktu 10-go podpunktu 1-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2024 – 2037 był omawiany na 

posiedzeniach Komisji. Zapytał, czy do projektu uchwały są pytania. Jeżeli pytania będą 
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odpowiadała będzie p. Skarbnik.   

Pytań nie było. 

Pani Monika Skoczek Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

sentencję w/w projektu uchwały. 
 

Rada Powiatu jednogłośnie 16 głosami „za” podjęła uchwałę Nr VIII/52/24 w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2024 – 2037, którą 

załącza się do protokołu.  
 

Do punktu 10-go podpunktu 2-go/ 

Pan Przewodniczący zapytał, czy do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

na 2024 roku są pytania. Jeżeli pytania będą odpowiadała będzie p. Skarbnik.   

Pan Paweł Strączyński odnosząc się do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie zwrócił 

uwagę na kwotę ponad 4 mln zł na budowę hali przy I LO. Członek Zarządu p. Rafał 

Pacanowski na jednym z posiedzeń Komisji Budżetu przekazał dość niepokojącą informację  

w kwestii wykonania technicznego dachu tego budynku, a mianowicie, że dach przecieka. 

Zwrócił się z pytaniem do Zarządu Powiatu, czy rzeczywiście tak jest. P. Pacanowski 

informował, że będzie wykonywana ekspertyza w tym zakresie. Uważa, że temat jest 

niepokojący, ponieważ inwestycja jest bardzo kosztowana. Poprosił o informację w tym 

zakresie.   

Pan Starosta potwierdził, że tak jest. Stwierdzono, że w niektórych miejscach są przecieki. 

Przez wykonawcę jest to różnie tłumaczone. Została podjęta decyzja o wykonaniu ekspertyzy, 

którą wykonała już Politechnika Świętokrzyska. Odbędzie się spotkanie z twórcami ekspertyzy 

i z wykonawcą pierwszego etapu. Dach powinien być szczelny, ale będąc również na innych 

halach i budowach wie, że nieraz takie rzeczy się zdarzają. Na domu środowiskowym chyba 

pięć razy dach był poprawiany i cały czas cieknie, nie znaczy to jednak, że na hali tak ma być. 

Zarząd chce to wyeliminować w trakcie budowy, żeby nie było złych doświadczeń z tego tytułu.  

Pan Piotr Spurek Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał sentencję 

w/w projektu uchwały. 
 

Rada Powiatu jednogłośnie 16 głosami „za” podjęła uchwałę Nr VIII/53/24 w sprawie zmian  

w budżecie Powiatu na 2024 rok, którą załącza się do protokołu.  
 

Do punktu 10-go podpunktu 3-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Programu 

naprawczego Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie – Szpitala Powiatowego im. Jana 

Pawła II na lata 2024-2026” był omawiany na posiedzeniach Komisji. Jeżeli do projektu 

uchwały będą pytania odpowiadał będzie Dyrektor ZOZ.   

Pan Jerzy Suliga powiedział, że program naprawczy był omawiany na wspólnym posiedzeniu 

Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Budżetu niemniej jednak powtórzył pytanie, które zadawał 

także w roku ubiegłym, gdyż jednym z punktów w programie naprawczym jest zaciągnięcie 

kredytu konsolidacyjnego. Zapytał, czy sytuacja finansowa Starostwa w bieżącym roku  

i wskaźniki pozwalają na to, żeby realnie myśleć o takim kredycie, czy raczej nie.  

Pan Jacek Zięba zaapelował do p. Dyrektora o poprawę funkcjonowania SOR, co było również 

sygnalizowane na posiedzeniu Komisji. Niestety mieszkańcy zgłaszają problemy w postaci  

długiego oczekiwania na przyjęcie, czy braku empatii ze strony personelu. Działalność SOR-u 
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bardzo często rzutuje na działalności całego szpitala. Poprosił o podjęcie skutecznych działań, 

aby pacjent mógł krócej oczekiwać na przyjęcie. Człowiek który cierpi i oczekuje pomocy, 

oczekuje także większej empatii ze strony personelu. Ma nadzieję, że są to skrajne przypadki, 

ale mieszkańcy zgłaszają, że one występują.  

Pan Rafał Krupa odnosząc się do pytania w sprawie kredytu konsolidacyjnego poinformował, 

że ciągle czegoś szuka. Dwa tygodnie temu w Starostwie odbyło się spotkanie z pracownikami 

Banku Gospodarstwa Krajowego dotyczące możliwościach kredytowych. Na spotkanie 

przygotowane zostały określone dokumenty. Przyznał, że w ogóle nie dziwił się odpowiedzi. 

Zanim otrzymał pytania wiedział już jak to może wyglądać, że jednak BGK nie jest w stanie 

pomóc pomimo tego, że wynik finansowy został poprawiony. W ubiegłym tygodniu  

w poniedziałek i wtorek odbywało się forum rynku zdrowia, jest to największe wydarzenia,  

w którym uczestniczą dyrektorzy szpitali i tam też spotkał Wiceprezesa BGK zresztą znanego 

mu osobiście już od dłuższego czasu i zadał ponownie pytanie, co jako bank narodowy, bank 

dla samorządów i instytucji mają do zaproponowania. Uzyskał informację, że prawo bankowe 

jest tylko jedno. Przy konsolidacjach problem jest taki, że szpitale głównie powiatowe, chociaż 

wojewódzkie także, nie mają wystarczających wskaźników, żeby zagwarantować parametry 

bezpieczeństwa. Były pomysły, aby powstał fundusz gwarancyjny dla szpitali po to, aby 

powiaty, czy województwa nie musiały poręczać takich kredytów. Od około trzech lat trwają 

prace nad takim modelem i liczy na to, że to się zmieni. Dzisiaj koszt pieniądza jest zbudowany 

nie przez dużą marżę, ale przez bardzo wysoki WIBOR. WIBOR miesięczny, ten na którym 

szpital bazuje, na dzień dzisiejszy wynosi ponad 6% plus do tego szpital ma produkt, który 

kosztuje 3,5-4% ponad WIBOR co łącznie daje około 10%. Natomiast bank typu BGK, czy 

PKO tj. marża do 1,5%. Oznacza to, że można by było zaoszczędzić 1,5-2% na kosztach. To 

jest dużo, ponieważ dla zobowiązania w kwocie 30 mln zł przemnożonych przez 1,5% daje już 

jakąś kwotę roczną. Rozwiązania szukane są na bieżąco, natomiast jeżeli ich nie ma, to nie ma 

co się nad tym zastanawiać. Odnosząc się do pytania w sprawie funkcjonowania Szpitalnego 

Oddziału Ratunkowego powiedział, że SOR jest dość trudnym oddziałem. Na posiedzeniu 

Komisji omawiał zasady funkcjonowania tego oddziału. Włoszczowski SOR jest za mały, aby 

pracowało dwóch lekarzy, a za duży żeby pracował jeden lekarz, który zna się na wszystkim. 

Problemy z zabezpieczeniem dyżurów też się zdarzają, ponieważ nie każdy lekarz chce 

zabezpieczyć SOR w zakresie internistycznym, chirurgicznym i ortopedycznym. Budżetowo 

włoszczowski SOR jest na tyle mały, że wystarcza środków tylko na jednego lekarza. Jeżeli 

chodzi o personel, to zgodził się, że nie mogą zdarzać się sytuacje związane z brakiem empatii, 

albo ze zwykłymi wymianami słownymi. Co do ilości pacjentów i czasu oczekiwania, to 

przeprowadzana jest analiza obsługi pacjentów i we włoszczowskim SOR oczekiwanie na 

przyjęcie jest jednym z najkrótszych w województwie świętokrzyskim, natomiast jeżeli chodzi 

o cały proces leczenia, badania i zejścia lekarza do konsultacji, to zdarza się, że jest to długo. 

Zdarzyło się też tak, że ktoś z ostrym urazem, kiedy było tylko dwóch lekarzy na oddziale 

ortopedycznym, czekał 5 godzin, ale jeżeli lekarze są na bloku operacyjnym, to są pewne 

priorytety. Postara się, aby sytuacja w tym zakresie poprawiła się i wspólnie z Dyrektorem  

ds. Lecznictwa p. Orlińskim będzie starał się podjąć odpowiednie działania. Przypomniał, jak 

kilka lat temu były chwilowe problemy na oddziale chirurgii, kiedy nie było lekarzy do 

wsparcia, a dzisiaj już tego problemu nie ma. Jeżeli chodzi o ortopedię, to myśli, że już  

w październiku, czy w listopadzie zostanie pozyskany kolejny lekarz, który też pomoże. Czas 
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oczekiwania na wizytę ortopedyczną jest również bardzo długi i to m.in. też się odbija na SOR, 

ponieważ nie ma lekarzy, którzy mogliby pacjenta zabezpieczyć. Jeżeli chodzi  

o wyrozumiałość, to personel jest od tego, żeby pacjenta zabezpieczyć i nie powinno być 

niepotrzebnych wymian słownych.  

Pan Wicestarosta zwrócił uwagę, że w programie naprawczym został dodany oddział 

geriatryczny. Jedyny nabór jeżeli chodzi o szpitale z Ministerstwa w ramach Krajowego Planu 

Odbudowy dla szpitali powiatowych jest na oddziały geriatryczne. Poinformował,  

że w ubiegłym tygodniu odbyła się Rada Społeczna szpitala i program został przyjęty 

jednogłośnie. Myśli, że w dniu dzisiejszym również tak będzie, ponieważ program zawiera  

wiele wątków rozwojowych szpitala. Również w planie transformacji dla województwa 

świętokrzyskiego wpisane zostały inwestycje, które są ujęte w programie naprawczym. Plan 

transformacji jest podejmowany przez wojewodę i przez dyrektora NFZ. Na konwent powiatów 

w Kielcach, na którym miał przyjemność reprezentować p. Starostę, była zaproszona  

p. Dyrektor NFZ i p. Wojewoda, ale niestety to już kolejny konwent powiatów województwa 

świętokrzyskiego, na który nikt nie przybył. Jako Przewodniczący Rady Społecznej ma pewne 

obawy, tak jak wszyscy  starostowie bez względu na partie polityczne, ponieważ program 

transformacji został napisany dla każdego powiatu z myślą o rozwoju danej placówki 

medycznej, a była sugestia, aby ten plan był bardzo ogólny, czyli aby wszystkie zadania 

inwestycyjne, które każdy powiat wpisał były wpisane jako informacja ogólna bez wskazania 

dokładnych działań. Konwent starostów województwa świętokrzyskiego wyraził zgodę, ale 

pod warunkiem, że wszystkie zadania, które były w pierwotnym planie transformacji będą ujęte 

przy naborach i rozwoju szpitalnictwa w szpitalach powiatowych. Obawia się, że powiat może 

mieć problem z rozwijaniem szpitala. Dlatego starostowie wszystkich powiatów  

w województwie podjęli stanowisko, aby wszystko co było w pierwszej wersji zostało uznane. 

Pan Starosta uzupełniając wypowiedź p. Wicestarosty poinformował, że 31 października 

odbędzie się konwent starostów w Starachowicach. Starostowie w tej sprawie mówią jednym 

głosem, że trzeba doprowadzić do tego, aby plan transformacji był ukierunkowany  

ze wskazaniem jakie działania mają być realizowane w danym szpitalu. Nie można dopuścić 

do tego, że będzie to informacja ogólna, ponieważ wówczas trudno będzie nawet starać się  

o środki. Obiecane jest, że w spotkaniu będą uczestniczyć p. Wojewoda i p. Dyrektor NFZ.  

Po spotkaniu poinformuje co zostało ustalone. 

Pani Monika Skoczek Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

sentencję w/w projektu uchwały. 
 

Rada Powiatu 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr VIII/54/24 w sprawie zatwierdzenia 

„Programu naprawczego Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie – Szpitala Powiatowego 

im. Jana Pawła II na lata 2024-2026”, którą załącza się do protokołu. W głosowaniu nie 

uczestniczył jeden radny. 
 

Pan Wicestarosta odnosząc się do wypowiedzi p. Zięby i obaw dotyczących włoszczowskiego 

SOR poinformował, że przedstawiciele Rady Społecznej również zgłaszali takie obawy. 

Zaplanowano, że na kolejną Radę Społeczną zostaną zaproszone osoby, które są decyzyjne na 

tym oddziale, aby porozmawiać o poprawie w zakresie przyjmowania pacjentów. Radni 

również otrzymają zaproszenia na posiedzenie.  
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Do punktu 10-go podpunktu 4-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 

udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Jakuba Apostoła w Chlewicach dotacji na prace 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków na zadanie pn. „Restauracja barokowego ołtarza 

bocznego wraz z obrazem Matki Bożej Niepokalanie Poczętej oraz obrazem św. Jakuba 

Apostoła w Kościele parafialnym w Chlewicach” został radnym przekazany w statutowo 

obowiązującym terminie i omawiany na posiedzeniach Komisji. Zapytał, czy do projektu 

uchwały są pytania. Jeżeli pytania będą odpowiadał będzie członek Zarządu p. Rafał 

Pacanowski.   

Pytań nie było. 

Pan Piotr Spurek Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał sentencję 

w/w projektu uchwały. 
 

Rada Powiatu 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr VIII/55/24 zmieniającą uchwałę w sprawie 

udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Jakuba Apostoła w Chlewicach dotacji na prace 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków na zadanie pn. „Restauracja barokowego ołtarza 

bocznego wraz z obrazem Matki Bożej Niepokalanie Poczętej oraz obrazem św. Jakuba 

Apostoła w Kościele parafialnym w Chlewicach”, którą załącza się do protokołu.  

W głosowaniu nie uczestniczył jeden radny.   
 

Do punktu 10-go podpunktu 5-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia zadań publicznych 

z zakresu administracji rządowej został radnym przekazany w statutowo obowiązującym 

terminie. Jeżeli do projektu uchwały będą pytania odpowiadał będzie p. Rafał Pacanowski.   

Pytań nie było. 

Pani Monika Skoczek Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała 

sentencję w/w projektu uchwały. 
 

Rada Powiatu 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr VIII/56/24 w sprawie przyjęcia zadań 

publicznych z zakresu administracji rządowej, którą załącza się do protokołu. W głosowaniu 

nie uczestniczył jeden radny.   
 

Do punktu 10-go podpunktu 6-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 

określenia zasad udzielania dotacji celowych ze środków budżetu powiatu pochodzących  

z wpływów z tytułu opłat za korzystanie ze środowiska i administracyjnych kar pieniężnych  

za przekroczenia lub naruszenia korzystania ze środowiska został radnym przekazany  

w statutowo obowiązującym terminie i omówiony na posiedzeniach Komisji. Jeżeli do projektu 

uchwały będą pytania odpowiadał będzie Sekretarz p. Cezary Nowak.   

Pytań nie było. 

Pan Piotr Spurek Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał sentencję 

w/w projektu uchwały. 
 

Rada Powiatu 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr VIII/57/24 zmieniającą uchwałę w sprawie 

określenia zasad udzielania dotacji celowych ze środków budżetu powiatu pochodzących  

z wpływów z tytułu opłat za korzystanie ze środowiska i administracyjnych kar pieniężnych  

za przekroczenia lub naruszenia korzystania ze środowiska, którą załącza się do protokołu.  
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W głosowaniu nie uczestniczył jeden radny. 
 

Do punktu 10-go podpunktu 7-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli realizacji 

zadań pn.: „Poprawa efektywności energetycznej budynku I LO we Włoszczowie” i „Poprawa 

efektywności energetycznej budynku Internatu ZS nr 3 we Włoszczowie” oraz złożenia 

wniosków i zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Powiatu Włoszczowskiego na 

ich realizację” został przepracowany na posiedzeniach Komisji. Zapytał, czy do projektu 

uchwały są pytania.   

Pytań nie było. 

Pani Monika Skoczek Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

sentencję w/w projektu uchwały. 
 

Rada Powiatu jednogłośnie 16 głosami „za” podjęła uchwałę Nr VIII/58/24 w sprawie 

wyrażenia woli realizacji zadań pn.: „Poprawa efektywności energetycznej budynku I LO  

we Włoszczowie” i „Poprawa efektywności energetycznej budynku Internatu ZS nr 3  

we Włoszczowie” oraz złożenia wniosków i zabezpieczenia środków finansowych w budżecie 

Powiatu Włoszczowskiego na ich realizację”, którą załącza się do protokołu.  
 

Do punktu 10-go podpunktu 8-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w składzie 

osobowym Komisji Budżetu, Środowiska i Mienia Komunalnego został radnym przekazany  

w statutowo obowiązującym terminie. Jeżeli do projektu uchwały będą pytania odpowiadał 

będzie Kierownik Wydziału Organizacyjnego.   

Pytań nie było. 

Pan Piotr Spurek Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał sentencję 

w/w projektu uchwały. 
 

Rada Powiatu jednogłośnie 16 głosami „za” podjęła uchwałę Nr VIII/59/24 w sprawie zmian 

w składzie osobowym Komisji Budżetu, Środowiska i Mienia Komunalnego, którą załącza się 

do protokołu.  
 

Do punktu 11-go 

Pan Jerzy Suliga przypomniał, że na poprzedniej sesji dziękował pracownikom Starostwa, 

którzy pomogli w tym, aby można było podjąć uchwałę w sprawie dotacji dla kościoła  

w Bebelnie i pominął bardzo ważną osobę, która wiele pomogła, aby uchwała mogła być 

podjęta, a chodzi o p. Kierownik Danutę Kwiecień. Przeprosił, że na poprzedniej sesji 

zapomniał. Podziękował p. Kierownik i pracownicom jej Wydziału. Podziękował także  

p. Zofii Wójcik, która również wspierała, aby uchwała mogła powstać. Następnie 

poinformował, że 31 maja br. otrzymał odpowiedź z Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie 

interpelacji złożonej na II sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego, a chodziło o oczyszczenie  

z chwastów chodnika przy drodze powiatowej w Ludwinowie oraz wyczyszczenie rowów na 

granicy miejscowości Bebelno Kolonia i Ludwinów. Otrzymał odpowiedź, że w najbliższym 

możliwie terminie to zostanie zrobione. Chodnik został oczyszczony, natomiast kawałek rowu 

nie. Otrzymał informację od p. Dyrektora ZDP, że raczej w tym roku nie jest to możliwe, 

ponieważ nie będzie środków. Zapytał, czy można coś w tej kwestii jednak zrobić.       
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Pan Jacek Zięba zwrócił się z pytaniem do p. Starostów w kwestii przebudowy drogi 

wojewódzkiej w kierunku Przedborza. Na przedostatniej sesji pojawiły się informacje, że być 

może jesteśmy na dobrej drodze w zakresie zabezpieczenia środków na wykonanie 

dokumentacji przebudowy wspomnianej drogi. Zapytał, czy w tym temacie coś nowego  

p. Starostwie są w stanie powiedzieć.   

Pan Paweł Strączyński powiedział, że ma podobną interpelację jak p. Suliga w kwestii 

usuwania zakrzaczeń i prac porządkowych na terenie gminy Secemin. W ostatnim czasie na 

zaproszenie Przewodniczącego Rady Gminy uczestniczył w objazdowej komisji z udziałem 

wszystkich radnych, p. Wójta oraz członka Zarządu p. Jarosława Krzyżanowskiego. Objazd był 

po wszystkich drogach powiatowych oraz gminnych i rzeczywiście jeżeli chodzi o kwestie 

porządkowe, usuwania zakrzaczeń, czyszczenia, zbierania poboczy, to tych spraw się 

napiętrzyło. Poprosił, aby jednak systematycznie w miarę możliwości i z hierarchią te zadania 

realizować. Wszystkie sugestie i uwagi najbardziej potrzebne zaznaczy, ponieważ są to kwestie 

wpływające mocno na bezpieczeństwo na drogach powiatowych w miejscowościach Bichniów, 

Czaryż, czy Wola Kuczkowska. Również w Seceminie przy drodze powiatowej  

na ul. Kolejowej są do czyszczenia chodniki i zniekształcił się chodnik. Te wszystkie uwagi 

przekaże na piśmie do Zarządu Dróg Powiatowych, ale prosi już teraz, aby w miarę możliwości, 

na bieżąco udawało się te zadania realizować. 

Pan Leopold Kwapisz odniósł się do tematu poruszonego przez p. Strączyńskiego dotyczącego 

budowy hali i przeciekającego dachu. Zwrócił się do p. Starosty i całego Zarządu mówiąc,  

że nie może być tak, że dach przecieka, ponieważ to jest tak samo, jakby był pęknięty 

fundament. Na ten moment na hali nie ma wyposażenia, ale jak będzie wyposażenie za kilka 

milionów złotych i będzie zalewane, to nie ma szans, żeby tak pozostało. Odnosząc się do 

ekspertyz powiedział, że ma ograniczone zaufanie w tym zakresie. Takie rzeczy się zdarzają, 

ale są programy naprawcze w razie takich sytuacji. Trzeba zrobić wszystko, żeby nikt później 

nie zarzucił, że coś nie zostało dopilnowane. Poprosił, aby tego dopilnować, ponieważ to nie 

jest błaha sprawa. Przeciekający dach najczęściej przecieka gdzieś niżej, a usterka jest dużo 

wyżej, więc woda płynie przez cały dach. W kolejnych latach materiał ulega zniszczeniu  

i przecieki pojawiają się w innych miejscach. Jeszcze raz podkreślił, że sprawa jest poważna. 

Pan Starosta odnosząc się do tematu hali powiedział, że Zarząd zdaje sobie sprawę, że jest to 

sprawa poważna i dlatego zlecono Politechnice Świętokrzyskiej ekspertyzę, żeby nie było 

domysłów, że prywatna firma zrobi to nieuczciwie. Uważa, że Politechnika robi to bardzo 

dobrze. Do sprawy prowadzenia hali również została podpisana umowa z biurem radców 

prawnych, którzy są wyspecjalizowani w takim zakresie. Zarząd nie chce dopuścić do tego, 

żeby dach przeciekał i nie chce udawać, że tej sprawy nie widzi. Zdaje sobie sprawę, że jeżeli 

warstwa izolacyjna jest z waty, a wata zamokła, to może się nie nadawać do niczego i dlatego 

potrzebna jest ekspertyza. Nie wiadomo jak to się skończy, czy dach nie będzie musiał być 

przerobiony, albo od nowa zrobiony, czyli pokryty od nowa z wymianą waty, ale to się okaże 

w trakcie ekspertyzy. Wykonawca twierdzi, że przecieki są przy obróbkach i że zostanie to 

poprawione. Dach ma nie cieknąć i ma być stwierdzone, że położona wata nie straciła swoich 

właściwości. Na ten moment prace na hali nie zostały wstrzymane, ale wykonywane są te 

zdania, które nie wpływają na możliwość ich wykonywania biorąc pod uwagę cieknący dach. 

Następnie odniósł się do kwestii czyszczenia rowów i powiedział, że będzie to wykonane. 

Podczas objazdu po drogach doszli do wniosku z p. Moroniem, że teraz, kiedy trawa już nie 
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rośnie, będzie można bardziej intensywnie zająć się zakrzaczeniami. Na sesji wprowadzane są 

środki, aby ZDP mógł zakupić piłę do wycinania gałęzi i zakrzaczeń. Zakupiona jest także 

kosiarka bijakowa, aby te czynności wykonywać. Jeżeli chodzi o rów w Ludwinowie, to na 

pewno zostanie on wyczyszczony i p. Suliga zostanie poinformowany o tym, ale w tym 

miesiącu już się nie uda, będzie to listopad. Odnosząc się do pytania w sprawie przebudowy 

drogi w kierunku Przedborza poinformował, że na ten moment wie z rozmowy z p. Wójtem 

tylko tyle, co było napisane na stronie internetowej, że doszło do spotkania z członkiem Zarządu 

odpowiadającym za drogi p. Andrzejem Prusiem oraz p. Małgorzatą Krzywdą i wspólnie  

z p. Wójtem oraz radnymi zostały poczynione jakieś ustalenia.  Ma zostać wykonany projekt  

i droga ma być remontowana. Nie chce składać obietnic, ponieważ to zależy od p. Marszałka. 

Zapewnił, że Zarządowi i p. Krzywdzie także zależy, aby droga była jak najszybciej 

wyremontowana. Odnosząc się do tematu zakrzaczeń na terenie gminy Secemin poinformował, 

że objazd dróg był również na terenie gminy Secemin i stwierdzono, że zakrzaczenia, które już 

były wycinane bardzo szybko odrastają i trzeba będzie ponownie wyciąć. Przyznał, że na  

ul. Kolejowej w Seceminie chodnik jest zanieczyszczony i zostanie on wyczyszczony  

w listopadzie. Od piątku trwają prace w miejscowościach Czaryż i Bichniów, więc  

w najbliższym czasie będzie to zakończone. Wie, że w tej chwili członek Zarządu p. Damian 

Moroń, p. Dyrektor ZDP i p. Eugeniusz Jaszewski objeżdżają drogi i widzą to, co niedomaga. 

Zakrzaczeń do usunięcia jest bardzo dużo. Ma nadzieję, że w okresie zimowym, kiedy nie 

będzie już takich przyrostów uda się doprowadzić do tego, aby zakrzaczeń nie było. Zwrócił 

także uwagę, że występują trudności na terenach leśnych, kiedy drzewa wystają na drogę  

i gałęzie są obcierane przez duże samochody np. autobusy, czy tiry. Wysyłane były pisma do 

właścicieli posesji o usunięcie zakrzaczeń, ponieważ w pierwszej kolejności trzeba wezwać 

właściciela gruntu na którym drzewo rośnie. Jeżeli jednak nie przyniesie to rezultatu, to zostaną 

podjęte próby samodzielnej wycinki zakrzaczenia. Nie chce za dużo obiecywać, ponieważ 

lepiej nie obiecać, a zrobić niż odwrotnie.  

Pan Jacek Zięba zwrócił uwagę na drogę Dobromierz – Góry Mokre, gdzie równiarką został 

nadmiar poboczy ściągnięty, ale ziemia została. Zapytał, czy jest możliwość usunięcia tej ziemi, 

ponieważ jeżeli zostanie i zarośnie, to będzie problem z wykaszaniem poboczy i będzie można 

uszkodzić sprzęt. Poprosił o wywiezienie nadmiaru ziemi. 

Pan Jerzy Suliga podziękował Zarządowi Dróg Powiatowych za wycięcie zakrzaczeń między 

Rogienicami a Bebelnem. Bardzo źle to wyglądało, ponieważ zakrzaczenia wystawały na drogę 

powiatową.  

Pan Starosta po konsultacji z p. Moroniem poinformował, że w Górach Mokrych własnym 

sprzętem ziemia zostanie sprzątnięta, kiedy zostaną wykonane najpilniejsze prace.  

Pan Przewodniczący powiedział, że nie chciałby, aby zabrzmiało tak, iż przewodniczący Rady 

nie wie jakie są drogi na terenie gmin Secemin, Moskorzew i Radków i poinformował, że był 

z p. Damianem Moroniem umówiony na lustrację terenową i z jego przyczyny ta lustracja nie 

dokonała się, ponieważ niedomagał zdrowotnie za co przeprosił. W listopadzie jednak ten temat 

będzie kontynuowany, ponieważ rzeczywiście są zaległości na stronie południowej okręgu  

tj. Radków, Moskorzew i Secemin. Potrzeby są i ma nadzieję, że będą one realizowane, a takie 

deklaracje ma złożone przez Zarząd Dróg Powiatowych. Tym samym solidaryzuje się  

z wypowiedziami kolegów z tego zakresu. Z tego co wie, członek Zarządu p. Jarosław 

Krzyżanowski w objeździe uczestniczył. Następnie, w związku z tym, że zbliża się jeden  
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z najważniejszych dni, a mianowicie Narodowe Święto Niepodległości poinformował,  

że wspólnie z Zarządem została podjęta decyzja, iż uroczysta sesja Rady Powiatu 

Włoszczowskiego odbędzie się 8 listopada o godz. 9-tej. Program artystyczny przygotuje 

młodzież I Liceum Ogólnokształcącego. Wszystkich na uroczystą sesję zaprosił.  

Na zakończenie podziękował radnym, pracownikom, kolegom i znajomym z powiatu  

za liczny udział w smutnej uroczystości pogrzebowej byłego radnego, starosty, wicestarosty  

śp. Zbigniewa Krzyśka.  

Pani Krystyna Kabała zwróciła się do Kierownika Wydziału Geodezji, aby wszystkie 

uchybienia i niedociągnięcia powstałe w Wydziale Geodezji zostały skontrolowane  

i poprawione. Podziękowała Kierownikowi Geodezji za poświęcony czas i wysłuchanie oraz 

za obietnicę, że będzie sięgał po wszystkie akta do uporządkowania. Również śp. były Starosta, 

były radny obiecywał, że nadejdzie taki dzień, że wszystkie uchybienia w Wydziale Geodezji 

zostaną poprawione, ponieważ to było jeszcze za kadencja śp. p. Krzyśka w 2006 roku. 

Pośmiertnie za to podziękowała. Radni niezależnie od partii politycznej powinni pomagać 

wszystkim. Mieszka na ziemi włoszczowskiej 34 lata, ale jest rodowitą jeleniogórzanką  

i podziękowała w imieniu rodaków za pomoc dla powodzian. Urząd gminy też się do pomocy 

przyczynił. Następnie zwróciła się do p. Komendanta Policji. Kiedy zgłaszała w urzędzie gminy 

problem podtopień jaki występuje, to podczas spotkania otrzymała telefon, że ma szybko stawić 

się w samochodzie, gdyż nieprzepisowo zaparkowała w przejściu obok sklepu Netto. Zgłaszała 

ten problem p. Wicestaroście. Policja ją wezwała, ponieważ śmieciarka się nie mieściła, a tak 

naprawdę chodziło o to, żeby opuściła posiedzenie. Uważa, że samochód zaparkowany był 

przepisowo. Policja żądała od niej dokumentu i numeru pesel. Zapytała, po co, czy chodziło  

o stojący prawidłowo samochód, czy o dane. Otrzymała upomnienie, ale uważa, że ono się nie 

należało. Tak nie powinno być. Stało tam wiele samochodów i nikt nie został poproszony tylko 

ona. Nie tędy droga. 
 

Do punktu 12-go/ 

Pan Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad ósmej sesji został w całości wyczerpany. 

Podziękował wszystkim radnym i gościom za udział w sesji. Ogłosił zamknięcie ósmej sesji 

Rady Powiatu Włoszczowskiego kadencji 2024 – 2029.  
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